
Uzasadnienie 

Nowelizacja ustawy o systemie oświaty oraz niektórych innych ustaw 
przewiduje szereg zmian dla szkół i przedszkoli. Jedną ze zmian jest wprowadzenie 
od 1 września 2022 r. nowego stanowiska specjalisty — pedagoga specjalnego. 
Stanowisko to będzie funkcjonowało obok dotychczasowych, tj. pedagoga, 
psychologa, logopedy, terapeuty pedagogicznego oraz doradcy zawodowego. 

Głównym zadaniem pedagoga specjalnego będzie poprawa funkcjonowania 
uczniów ze specjalnymi potrzebami edukacyjnymi w przedszkolach i szkołach 
ogólnodostępnych, w szczególności przez zapewnienie wsparcia nauczycielom 
prowadzącym obowiązkowe zajęcia edukacyjne z tymi uczniami oraz udzielanie 
porad i konsultacji rodzicom tych uczniów. W założeniu ma to być specjalista, który 
będzie odpowiednikiem nauczyciela szkoły specjalnej w szkole ogólnodostępnej. 

Zgodnie z obowiązującym od 27 maja 2022 r. brzmieniem art. 42. ust. 7 pkt 3 
lit. b ustawy Karty Nauczyciela organ prowadzący szkołę lub placówkę określa 
tygodniowy obowiązkowy wymiar godzin zajęć pedagogów, pedagogów specjalnych, 
psychologów, logopedów, terapeutów pedagogicznych, doradców zawodowych, 
z tym że wymiar ten nie może przekraczać 22 godzin. 

Oznacza to, że Rada Gminy musi podjąć nową uchwałę w sprawie wysokości 
pensum ww. specjalistów. Obecna uchwała nie uwzględnia bowiem stanowiska 
pedagoga specjalnego. 

Proponuje się dla tej grupy specjalistów pensum w wymiarze 22 godzin 
tygodniowo. 

Projekt uchwały przekazany został do trzech związków zawodowych celem 
wydania opinii. Dwa związki (Oddział Międzygminny Związku Nauczycielstwa Polskiego 
w Kwidzynie i Międzyzakładowa Organizacja Związkowa NSZZ „Solidarność" -80 
Pracowników Samorządowych i Oświatowych w Kwidzynie) zaopiniowały projekt uchwały 

pozytywnie, natomiast jeden (Międzyzakładowa Komisja Pracowników Oświaty 

i Wychowania NSZZ „Solidarność" w Kwidzynie) nie skorzystał z przysługującego 

mu prawa i nie przedstawił opinii. Uważa się to za rezygnację z prawa jej wyrażenia. 

Przedkładany Radzie projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany 
przez komisje Rady Gminy. 


